
P R O T O K Ó Ł   Nr XXXIII/2021 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 1 lipca 2021 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

 

 

XXXIII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 1 lipca 2021 r. otworzył  

i jej przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej MARIUSZ GORGOL.  

 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 14 radnych,  

co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne.  

 

Radny nieobecny: Paweł  Sztyler. 

 

Po tym Przewodniczący RM powitał Burmistrza Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza 

Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-

Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej  

w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie 

Paulinę Undrych-Matkowską oraz panie i panów radnych. 

 

W sesji nie uczestniczyła Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej z uwagi na ustalone na dzisiaj 

szczepienie 300 osób. 

 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu  

pn. „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy są jakieś wnioski do 

porządku dzisiejszej sesji. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 9 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Borne Sulinowo – jako ppkt 27. 

Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetowo-Gospodarczą i Komisję Rozwoju – 

obie opinie pozytywne. 

 

Więcej wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad wprowadzeniem do 

porządku sesji w pkt 9 „Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Borne 

Sulinowo – jako ppkt 27: 

 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Wniosek zostały przyjęty. 
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Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 1 lipca 2021 r. przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XXXII/2021 z 27.05.2021 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 

roku. 

7. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo, w tym: 

1) debata nad raportem o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

2) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy Borne Sulinowo. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2020 

rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok; 

2) absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za rok 2020; 

2) nadania imienia Stadionowi Sportowemu w Łubowie; 

3) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 

mieszkalnego nr 15 przy ul. Marii Konopnickiej 13A Bornem Sulinowie); 

4) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 1/215 w m. Borne Sulinowo); 

5) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 409/1 w m. Krągi); 

6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 749 w m. Łubowo); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 44/20 w m. Silnowo); 

8) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej oznaczonej działką  

nr 7/261 w obr. Borne 05); 

9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. części nieruchomości gruntowej tj. 235 m
2
 z działki nr 277/3 

w obr. Silnowo); 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 111/11 w m. Jeleń); 

11) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 579/12 w m. Łubowo); 

12) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 46/1 w m. Radacz); 

13) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 65/7 w m. Radacz); 

14) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 279 w m. Rakowo); 
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15) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 232 w m. Silnowo); 

16) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 117/3 w m. Starowice); 

17) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dot. działki nr 104 w m. Śmiadowo); 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso (zmiana w wykazie inkasentów); 

19) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 576/11 w m. Łubowo); 

20) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 

gruntowej oznaczonej działką nr 576/12 w m. Łubowo); 

21) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 11 lat nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowych zabudowanych oznaczonych 

działkami nr 1/5 i 12/2 w m. Borne Sulinowo); 

22) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok; 

23) zmieniająca uchwałę Nr XXXII/466/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok; 

24) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021; 

25) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok; 

26) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2021-2030; 

27) wprowadzenia zmian w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Borne Sulinowo. 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Ustalenie terminu następnej sesji. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 3 pn. „Przyjęcie 

protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej”. 

 

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są 

uwagi do protokołu Nr XXXII/2021 z 27.05.2021 r. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad przyjęciem 

protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXII/2021 z 27.05.2021 r.: 

 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXII/2021 z 27.05.2021 r. został 

przyjęty. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 4 pn. „Informacja 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami”. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami o następującej treści: 

 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym: 

1. Wypracowano stanowisko w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Borne Sulinowo za 2020 rok i sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok 

oraz udzielenia absolutorium. 

2. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 1 lipca 2021 r.  

(w zakresie działania komisji) oraz projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  

w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Borne 

Sulinowo.  

 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Wizytacja pól namiotowych, kąpielisk, obiektów sportowych i szlaków turystycznych 

(posiedzenie wyjazdowe). 

2. Ocena przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 roku, w tym 

podsumowanie wyjazdowego posiedzenia komisji. 

3. Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok w zakresie działania 

komisji. 

4. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem sesji zwołanej na dzień 1 lipca 2021 r.  

w sprawach: 

1) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za rok 2020; 

2) nadania imienia Stadionowi Sportowemu w Łubowie; 

3) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (w zakresie 

działania komisji); 

4) wprowadzenia zmian w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Borne Sulinowo. 

 

Komisja Rewizyjna odbyła 4 posiedzenia, na których: 

1. Przeprowadziła kontrolę w Liceum Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu IID w Bornem 

Sulinowie. 

2. Rozpatrzyła sprawozdania finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Borne 

Sulinowo za 2020 rok wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz 

informację o stanie mienia komunalnego i na tej podstawie sporządziła wniosek  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bornego Sulinowa. 

 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzenia. W okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły skargi, wnioski i petycje adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.”. 
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Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 5 pn. „Sprawozdanie 

Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał”. 

 

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali sprawozdanie 

Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych  

w sprawozdaniu. Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwróciła się do Przewodniczącego RM o udzielenie głosu 

Skarbnikowi Gminy. 

 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis w uzupełnieniu do sprawozdania Burmistrza poinformowała  

o dokonanych zarządzeniem Burmistrza przeniesieniach wydatków pomiędzy rozdziałami  

i paragrafami, w tym m.in. 16.530,00zł z przeznaczeniem na stypendia motywacyjne 

(przeniesienie z budżetu organu do budżetu szkół) celem wypłaty tych stypendiów, i przeniesienie 

w ramach programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na kwotę 

15.500,00zł. Zmiany te nie spowodowały zmiany ogólnej budżetu i wyniku finansowego. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania do tego, co 

powiedziała Pani Skarbnik. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 6 pn. „Informacja na temat 

przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 roku”. 

 

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali pisemne informacje na temat 

przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 roku, przygotowane 

przez Referat Promocji, Turystyki i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego, Centrum 

Kultury i Rekreacji oraz Miejską Bibliotekę Publiczną. 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 6, nr 7 i nr 8 do protokołu. 

Poinformował, że tematem zajmowała się Komisja Rozwoju i zwrócił się o przedstawienie opinii 

o stanie przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 roku. 

 

W związku z nieobecnością w sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Pawła Sztylera, członek 

komisji Elżbieta Niepelt przeczytała opinię o treści: 

„Komisja Rozwoju na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2021 r. zajmowała się stanem 

przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 roku. Członkowie 

komisji zapoznali się z informacjami przygotowanymi przez Referat Promocji, Turystyki  

i Komunikacji Społecznej Urzędu Miejskiego, Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejską 

Bibliotekę Publiczną.  
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Analizę tematyki komisja poprzedziła posiedzeniem wyjazdowym w celu bezpośredniego 

zapoznania się ze stanem przygotowania Gminy Borne Sulinowo na przyjęcie turystów  

i zapewnienia im odpowiedniej - w miarę możliwości finansowych - bazy do wypoczynku. 

Członkowie komisji zwizytowali poniższe tereny: tereny rekreacyjne - plaże „Słoneczną”  

i „Zieloną” w Bornem Sulinowie, kąpielisko – plaża Marina w Bornem Sulinowie, tereny 

Arboretum i tzw. „leśnej klasy” z parkingiem dla wędkarzy w Zatoce Cichej w Bornem 

Sulinowie, przystań kajakową przy ul. Sportowej w Bornem Sulinowie – w budowie (dawne pole 

namiotowe), teren rekreacyjny – plażę przy ul. Nadbrzeżnej w Bornem Sulinowie, pole biwakowe 

w Łubowie, teren rekreacyjno-sportowy w Radaczu, tereny rekreacyjne - plaże w Radaczu, 

Piławie, Dąbrowicy, Silnowie Dolnym oraz w Jeleniu.   

Z obserwacji uzupełnionych informacjami Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji Pauliny 

Undrych-Matkowskiej i inspektora ds. promocji i turystyki Urzędu Miejskiego Dariusza Tederko 

wynika, że na wielu obiektach były prowadzone lub będą podjęte działania w kierunku poprawy 

wizerunku i estetyki terenów rekreacyjnych. Działania te mają na celu naprawę i konserwację 

istniejącej infrastruktury, dbanie o czystość terenu, opiekę nad znajdującą się tam zielenią, 

zapewnienie odpowiedniej liczby koszy na śmieci, usadowienie toalet czy małej architektury.  

Na wyróżnienie zasługuje zaangażowanie dzierżawcy pola biwakowego w Łubowie, który 

wciąż rozbudowuje infrastrukturę dobrze wkomponowującą się w ukształtowanie terenu oraz 

która trafia w potrzeby turysty. Jest to najbardziej zadbany teren w Gminie Borne Sulinowo 

przeznaczony do przyjmowania turystów z namiotami, kamperami i przyczepami kempingowymi. 

Problemem jednak jest fatalny stan techniczny pomostu, chociaż dzierżawca dokonał wymiany 

jego poszycia. 

Podobnie jak w Łubowie przykładem odpowiedniego kierunku, do którego należy dążyć 

jeśli chodzi o wyposażenie miejsca rekreacyjno-sportowego czy miejsca do kąpieli, jest teren 

rekreacyjny w Silnowie Dolnym, o który dba Stowarzyszenie Silnowo 2020 przy wsparciu 

Centrum Kultury i Rekreacji. 

Ważnym elementem sezonu turystycznego w Gminie Borne Sulinowo są imprezy 

kulturalne, sportowe i turystyczne, których organizatorami bądź współorganizatorami są Miejska 

Biblioteka Publiczna, Centrum Kultury i Rekreacji i Urząd Miejski. 

W okresie wakacyjnym, chcąc jednak uatrakcyjnić pobyt turystom i miejscowym 

mieszkańcom, przy zachowaniu wszelkich możliwych środków bezpieczeństwa z uwagi na 

COVID-19, zostanie zorganizowanych kilka imprez rekreacyjno-sportowych. 

Podobnie jak w roku ubiegłym Centrum Kultury i Rekreacji oraz Miejska Biblioteka 

Publiczna będą uczestniczyć w organizacji zajęć wakacyjnych dla dzieci, udostępniając swoją 

bazę, instruktorów, a także realizując powierzone Gminie Borne Sulinowo ponadgminne zadania 

w zakresie kultury. 

Tym niemniej zdaniem komisji należy podjąć działania w kierunku: 

1) usunięcia paleniska (miejsca na ognisko) na plaży „Słonecznej” w Bornem Sulinowie; 

2) poszerzenia kąpieliska o 10-15m, przeniesienia slipu na drugą stronę pomostu oraz 

wyznaczenia strefy wolnej od skuterów na kąpielisku przy OKW Marina w Bornem 

Sulinowie; 

3) pozyskania środków zewnętrznych na utworzenie strefy sportowo-rekreacyjnej z usługami 

gastronomicznymi na terenach Arboretum i leśnej klasy w Bornem Sulinowie, a następnie 

czynienie starań w kierunku pozyskania dzierżawcy tego terenu; 

4) wybudowania slipu na plaży przy ul. Nadbrzeżnej w Bornem Sulinowie; 

5) budowy nowego pomostu na plaży w Łubowie; 

6) likwidacji slipu na tzw. „małej plaży” w Piławie (teren zajmowany przez Klub Wodny Pile)  

i zamknięcia wjazdu na teren plaży, z wyjątkiem służb ratowniczych i komunalnych; 

7) budowy slipu na tzw. „dużej plaży” w Piławie (teren boiska sportowego przy Kościele) oraz 

usunięcie bramek do gry w piłkę nożną; 
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8) wznowienia granic działki wjazdowej do Ośrodka Wypoczynkowego w Jeleniu przyległego do 

jeziora i wytyczenie na działce gminnej miejsca na ustawienie kontenera na odpady 

komunalne i ubikacje TOI TOI. 

Komisja zdaje sobie sprawę, że wszystkie działania wymagają znacznych nakładów finansowych, 

ale stopniowo i pozyskując środki zewnętrzne, można etapami realizować zamierzenia czy 

wypracowane koncepcje. Niezbędne są kolejne projekty i działania w kierunku poprawy 

infrastruktury, mające na celu podniesienie atrakcyjności turystycznej naszego miasta i terenów 

wiejskich. 

Na posiedzeniu Komisja Rozwoju ponownie powzięła informację na temat dublowania czy 

też organizacji imprez w tym samym terminie. Na tymże posiedzeniu poinformowano również  

o dublowaniu w przedmiocie składania wniosków o dofinansowanie z funduszy zewnętrznych na 

takie samo zadanie przez trzy instytucje z terenu Gminy Borne Sulinowo (przykładem jest 

Konkurs „Podwórko NIVEA – plac zabaw”). Świadczy to o braku koordynacji działań jednostek 

kultury z Urzędem Miejskim, zarówno przy ustalaniu kalendarza imprez jak i przy pisaniu 

wniosków o dofinansowanie zewnętrzne. 

Komisja przypomina, że w 2020 roku przy ocenie działalności Centrum Kultury  

i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2019 rok zgłaszała sugestię pod kątem planowania przyszłych 

imprez, aby przeciwdziałać ich dublowaniu czy też organizacji imprez w tym samym terminie.  

W związku z powyższym komisja uważa za bardzo ważne i wręcz wnioskuje, aby przed 

ustaleniem ostatecznego kalendarza imprez zorganizować spotkanie instytucji kultury, 

zainteresowanych stowarzyszeń i przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy, w celu ustalenia 

nie kolidujących ze sobą terminów imprez. Komisja wnioskuje także o koordynację ze strony 

kompetentnego referatu Urzędu Miejskiego w zakresie składania wniosków na to samo zadanie 

przez podległe jednostki. 

Reasumując, w oparciu o materiał pisemny oraz uzyskane wyjaśnienia, Komisja Rozwoju 

pozytywnie oceniła stan przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2021 

roku.”.                                                                   

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos odnośnie 

przedłożonej informacji bądź o coś zapytać. 

 

Głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 7 pn. „Rozpatrzenie 

raportu o stanie Gminy Borne Sulinowo”. 

 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali w ustawowym terminie 

Raport o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. Obowiązek opracowania raportu o stanie 

gminy wynika z art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym, który stanowi, że burmistrz 

co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy obejmujący 

podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy. 

Nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę, w której zabierają głos: 

a) radni bez ograniczeń czasowych; 

b) mieszkańcy - po uprzednim pisemnym zgłoszeniu udziału w debacie do przewodniczącego 

rady, popartym podpisami co najmniej 20 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu 
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poprzedzającym dzień, na który została zwołania sesja, podczas której ma być przedstawiony 

raport o stanie gminy. 

Poinformował, że do dnia dzisiejszego mieszkańcy nie zgłosili udziału w debacie o stanie gminy. 

Po tym zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać głos w debacie. 

 

Raport o stanie Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radna Karolina Fornal zwracając się do Burmistrza, Zastępcy Burmistrza i mieszkańców 

powiedziała, że chce odnieść się do tego raportu. Podziękowała za raport, który jest bardzo 

rzetelnym i wyczerpującym dokumentem, pokazującym jak wiele przez ten rok rzeczy zostało 

zrobionych. Jest to ogrom pracy i jest pełna podziwu dla wszystkich podległych jednostek, 

wszystkich ludzi, którzy angażują się na rzecz miasta i gminy. Wiadomo, iż zawsze jest tak, że 

jest więcej potrzeb niż możliwości, ale cieszymy się z tego co jest robione i za to podziękowała 

włodarzom gminy. Zwróciła uwagę na fundusz sołecki, który jej zdaniem jest genialną inicjatywą, 

ponieważ widać ewidentnie jak nasze sołectwa potrafią same decydować o tym co jest dla nich 

najważniejsze i realizować to samodzielnie. Jest to godne pochwały i widać efekty starań naszych 

mieszkańców w poszczególnych sołectwach. Myśli, że te fundusze bardzo nam pomagają  

i zwalniają w jakimś stopniu nasze władze z dodatkowego myślenia, co jest dla nich potrzebne. 

Ma nadzieję, że kolejny rok będzie rokiem rozwoju również naszego miasta i coś więcej będzie 

się działo jeżeli chodzi o naszą turystykę. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przypomniał, że mieliśmy rozmawiać o raporcie o stanie 

gminy, a podziękowania miały być na końcu, za które podziękował. Po tym zapytał, czy ktoś 

chciałby się odnieść do raportu, do danych w nim przedstawionych, bo na tym to polega. 

 

Uwag i pytań do raportu nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że przyłącza się do radnej i myśli, że wszyscy 

radni również dziękują za to, co zostało przedstawione i co zostało zrealizowane. Myśli, że  

w przyszłym roku będzie to bardziej wyeksponowane i tych prac wykonanych na rzecz gminy 

będzie więcej. 

Po tym przeprowadził głosowanie imiennie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/468/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 8 pn. „Rozpatrzenie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, sprawozdania 

finansowego Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego 

Gminy Borne Sulinowo”. 
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Ad 8. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o przedstawienie opinii o wykonaniu budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przedstawił opinię 

komisji o treści: 

„Zgodnie z uchwałą Nr XVI/209/2019 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  

19 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2020 plan 

budżetu gminy zakładał: 

- po stronie dochodów   54.824.964,00 zł, 

- po stronie wydatków   54.824.964,00 zł. 

W trakcie roku budżetowego plan budżetu ulegał zmianom i na dzień 31 grudnia 2020 r. wynosił: 

- po stronie dochodów   50.645.088,22zł, 

- po stronie wydatków   52.376.260,76zł. 

Dochody budżetowe wykonano w kwocie 51.735.255,89zł, co stanowi 102,2% planu. 

Wydatki budżetowe zrealizowano w kwocie 50.685.225,26zł, co stanowi 96,8% planu. 

Budżet Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 

1.050.030,63zł, która zostanie przeznaczona na spłatę kredytów i pożyczek.  

Zobowiązania finansowe budżetu Gminy Borne Sulinowo na koniec 2020 roku stanowiły kwotę 

14.310.821,87zł, w tym kredyty i pożyczki 10.726.052,14zł oraz zobowiązania niewymagalne  

z tytułu dostaw, usług, dopłat, składek, podatków i dodatkowego wynagrodzenia rocznego 

3.584.769,73zł. Zobowiązania ogółem uległy zmniejszeniu w stosunku do 2019 roku o kwotę 

258.291,93zł. 

Na koniec 2020 roku nie wystąpiły zobowiązania wymagalne. 

Wydatki na finansowanie inwestycji na plan 4.574.299,67zł wykonano w wysokości 

3.858.345,24zł, co stanowi 84,4% planu. 

Planowane wydatki bieżące w wysokości 47.801.961,09zł zrealizowano w kwocie 

46.826.880,02zł, co stanowi 98,0% planu. 

 

Komisja przeanalizowała sprawozdanie finansowe za 2020 rok składające się z: 

1) bilansu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek budżetowych Gminy 

Borne Sulinowo, 

3) łącznego rachunku zysków i strat (wariant porównawczy) obejmującego dane wynikające  

z rachunków zysków i strat jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian  

w funduszach jednostek budżetowych Gminy Borne Sulinowo, 

5) łącznej informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych 

jednostek budżetowych gminy. 

Do powyższych sprawozdań nie wniesiono uwag. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza nie wniosła uwag do wykonania dochodów i wydatków 

budżetowych, gdyż końcowe kwoty zarówno planu dochodów jak i wydatków są zgodne  

z uchwałami Rady Miejskiej oraz z zarządzeniami Burmistrza Bornego Sulinowa 

wprowadzającymi zmiany w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2020 rok w trakcie roku 

budżetowego. 

W realizacji wydatków nie zauważono przypadków naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że dług Gminy Borne Sulinowo na koniec 2020 r.  

z tytułu kredytów, pożyczek i zobowiązań wymagalnych wyniósł 10.726.052,14zł, co stanowi 

20,7% do wykonanych dochodów ogółem, a więc zachowana została relacja wynikająca z art. 243 

ust. 1 ustawy o finansach publicznych. 
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Zachowana została także relacja wynikająca z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych,  

a mianowicie, że na koniec roku budżetowego wykonane wydatki bieżące nie mogą być wyższe 

niż wykonane dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne 

środki, z wyjątkiem wydatków bieżących z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 3  

w przypadku, gdy środki te nie zostały przekazane w danym roku budżetowym. 

Podsumowując Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok i popiera wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2020.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 13  

do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnej Elżbiety Niepelt o przedstawienie 

opinii Komisji Rozwoju. 

 

Radna Elżbieta Niepelt przeczytała opinię Komisji Rozwoju o treści: 

„Komisja Rozwoju oceniając wykonanie budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok, 

analizowała dochody i wydatki w działach budżetu dotyczących zakresu działania komisji,  

a mianowicie: zdrowia, pomocy społecznej, bezpieczeństwa publicznego, ochrony środowiska, 

kultury fizycznej, turystyki, oświaty i kultury. 

Wykonanie dochodów przedstawiało się następująco: 

1) dział 630 Turystyka - plan po zmianach 74.541,00zł wykonano w 100%; 

2) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - na plan po zmianach 

2.000,00zł wykonano 1.814,80zł, co stanowi 90,7% planu; 

3) dział 801 Oświata i wychowanie - na plan po zmianach 546.178,20zł wykonano 545.142,02zł, 

co stanowi 99,8% planu; 

4) dział 852 Pomoc społeczna - na plan po zmianach 2.077.778,88zł wykonano 1.977.757,79zł, 

co stanowi 95,2% planu; 

5) dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - plan po zmianach 92.990,50zł 

wykonano w 100%; 

6) dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza - na plan po zmianach 52.409,30zł wykonano 

40.617,10zł, co stanowi 77,5% planu (niskie wykonanie dochodów z tego tytułu 

spowodowane zwrotem niewykorzystanej dotacji na stypendia socjalne); 

7) dział 855 Rodzina - na plan po zmianach 13.266.525,05zł wykonano 13.070.950,94zł,  

co stanowi 98,5% planu; 

8) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - na plan po zmianach 3.326.594,91zł 

wykonano 3.345.965,65zł, co stanowi 100,6% planu; 

9) dział 921  Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – na plan po zmianach 50.000,00zł 

wykonano 29.632,00zł, co stanowi 59,3% planu (niskie wykonanie dochodów z tego tytułu 

spowodowane zwrotem niewykorzystanej dotacji na organizowanie i prowadzenie zajęć dla 

dzieci i młodzieży); 

10) dział 926  Kultura fizyczna - plan po zmianach 17.261,52zł wykonano w 100%. 

 

Wykonanie wydatków przedstawiało się następująco: 

1) dział 630 Turystyka - plan po zmianach w wysokości 1.270.436,69zł wykonano w kwocie 

885.738,31zł, co stanowi 69,7% planu (niskie wykonanie wydatków z tego tytułu 

spowodowane m.in. niewykorzystaniem zaplanowanych środków na zadanie inwestycyjne pn. 

Rozwój infrastruktury kajakowej na terenie Dorzecza Parsęty – przesunięcie terminu odbioru 

robót na 2021 rok); 

2) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - plan po zmianach  

w wysokości 691.582,75zł wykonano w kwocie 588.881,15zł, co stanowi 85,1% planu (niskie 
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wykonanie wydatków z tego tytułu spowodowane m.in. niewykorzystaniem zaplanowanych 

środków na utrzymanie OSP na terenie gminy i Straży Miejskiej); 

3) dział 801 Oświata i wychowanie - plan po zmianach w wysokości 13.818.393,50zł wykonano 

w kwocie 13.774.180,34zł, co stanowi 99,7% planu; 

4) dział 851 Ochrona zdrowia – plan po zmianach w wysokości 191.835,49zł wykonano  

w 100%; 

5) dział 852 Pomoc społeczna - plan po zmianach w wysokości 4.267.463,56zł wykonano  

w kwocie 4.144.064,28zł, co stanowi 97,1% planu; 

6) dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - plan po zmianach 92.990,50zł 

wykonano w 100%; 

7) dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza - plan po zmianach w wysokości 498.622,58zł 

wykonano w kwocie 486.712,70zł, co stanowi 97,6% planu; 

8) dział 855 Rodzina - plan po zmianach w wysokości 13.230.241,47zł wykonano w kwocie 

13.144.213,64zł, co stanowi 99,3% planu; 

9) dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - plan po zmianach w wysokości 

5.511.116,23zł wykonano w kwocie 5.342.756,97zł, co stanowi 96,9% planu; 

10) dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - plan po zmianach w wysokości 

2.176.022,56zł wykonano w kwocie 2.155.654,56zł, co stanowi 99,1% planu; 

11) dział 926 Kultura fizyczna - plan po zmianach w wysokości 161.760,96zł wykonano  

w kwocie 159.857,96zł, co stanowi 98,8% planu. 

 

Komisja Rozwoju nie wniosła uwag zarówno do wykonanych dochodów jak i wydatków 

budżetowych, których opiniowanie należy do kompetencji komisji i pozytywnie zaopiniowała 

realizację budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok.”. 

 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM Elżbiety 

Niepelt o zapoznanie z treścią uchwały Nr LXIV(64).167.2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 kwietnia 2021 r. w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok wraz z informacją  

o stanie mienia. 

 

Wiceprzewodnicząca RM Elżbieta Niepelt przeczytała treść uchwały Nr LXIV(64).167.2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 kwietnia 2021 r.  

w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 

rok wraz z informacją o stanie mienia. 

Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos 

odnośnie wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. 

 

Głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że podjęliśmy uchwałę, która wprowadziła 

budżet na 2020 rok i nikt nie wiedział co nas czeka w roku budżetowym 2020. Był to bardzo 

trudny okres, którego nikt się nie spodziewał, który mógł za sobą pociągnąć katastrofę finansową, 

gdyby nie odpowiedzialne działania ze strony włodarzy naszego miasta. Słyszeliśmy w mediach, 

jak niektóre gminy pierwsze co robiły to umarzały podatki różnym grupom, a później borykały się 

z finansami na koniec roku budżetowego. Pani Burmistrz z Panem Burmistrzem i Panią Skarbnik 

wprowadzili inną zasadę: nie umarzajmy a odraczajmy. Uchwałę podjęliśmy i odraczaliśmy 
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podatki, które w części w większości spłynęły. Dzięki tej przezorności budżet został całkiem 

dobrze zrealizowany i osobiście nie wnosi do niego żadnych zastrzeżeń. Podziękował za 

wykonanie tego budżetu, za to, że były trzeźwe umysły i żeby było tak dalej. 

 

Po tym Przewodniczący RM przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo za 

2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/469/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021 r.  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Borne Sulinowo 

za 2020 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 

rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do przewodniczącej 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie wniosku komisji w sprawie udzielenia absolutorium. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Grosicka przeczytała treść wniosku komisji  

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bornego Sulinowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy za rok 2020, który stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM 

Dariusza Palickiego o przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Bornem Sulinowie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bornego Sulinowa z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok. 

 

Wiceprzewodniczący RM Dariusz Palicki przeczytał treść uchwały Nr CXXXVII(137).312.2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 czerwca 2021 r.  

w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie  

w sprawie absolutorium za rok 2020. 

 

Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chce odnieść się do 

wniosku Komisji Rewizyjnej i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 2020 

rok: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Uchwała Nr XXXIII/470/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021 r.  

w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za 

2020 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 

Po podjęciu powyższej uchwały Przewodniczący RM Mariusz Gorgol w imieniu całej Rady 

Miejskiej podziękował Pani Burmistrz za pracę, wytrwałość, konsekwencję i życzył, żeby tak 

dalej było albo więcej. Pogratulował jednogłośnego udzielenia absolutorium i wręczył Pani 

Burmistrz bukiet kwiatów. 

 

Burmistrz Dorota Chrzanowska podziękowała radnym za udzielenie absolutorium. W imieniu 

swoim i wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego podziękowała radnym za roczną współpracę 

przez ten trudny rok dla nas wszystkich, co nie znaczy, że ten rok jest dla nas łatwiejszy. Dla 

wielu naszych przedsiębiorców ten rok jest o wiele bardziej trudny. Ta pandemia w ubiegłym roku 

zaskoczyła nas od marca, a w tym roku nadal trwa z niewielkimi przerwami. Jest to trudny czas  

i dla wszystkich naszych potencjalnych przedsiębiorców i mieszkańców, ale też i dla nas. Dotknął 

każdą z naszych rodzin bardziej dotkliwie czy też mniej, nie mniej jednak wszyscy mieliśmy  

z tym ogromne problemy. Podziękowała swojemu zastępcy za wsparcie i za wyrozumiałość do 

czasami szalonych naszych pomysłów. Podziękowała pani Skarbnik za czuwanie nad naszymi 

finansami, pani Sekretarz, wszystkim pracownikom Urzędu, sołtysom, radnym, dyrektorom  

i pracownikom podległych jednostek naszemu samorządowi. Ten raport by nie powstał, gdyby nie 

ci wszyscy ludzie. To jest ciężka praca w trudnym dla nas okresie i tak jak zauważyła radna 

Karolina Fornal chciałoby się więcej. My też prywatnie chcielibyśmy więcej, ale niestety staramy 

się realizować to, na co pozwalają nam środki finansowe. Staramy się też pozyskiwać środki 

finansowe. Jeszcze raz podziękowała za udzielenie absolutorium. 

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zarządził 10 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady - w sesji uczestniczyło 14 radnych.   

Po tym przystąpił do realizacji pkt 9 pn. „Podjęcie uchwał w sprawach”. 

 

 

Ad 9. 

Podjęcie uchwał. 

 

9.1 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy oceny sytuacji 

ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem 

Sulinowie za rok 2020. 

Powiedział, że art. 53a ust. 1 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (Dz. U.  

z 2021r. poz. 711) nakłada na kierownika samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 

obowiązek sporządzenia i przekazania do 31 maja każdego roku podmiotowi tworzącemu raportu 

o sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. 

Spełniając ustawowy obowiązek Dyrektor ZOZ w Bornem Sulinowie 26 maja 2021 r. złożył  

w Urzędzie Miejskim raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

Raport został przygotowany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy  

i zawiera w szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, 
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prognozę sytuacji ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem 

przyjętych założeń. 

Zgodnie z art. 53a ust. 4 cytowanej na wstępie ustawy organ tworzący dokonuje oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej na 

podstawie przedłożonego raportu. 

Zapytał o opinie Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej.  

 

W związku z nieobecnością w sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Pawła Sztylera członek 

komisji Elżbieta Niepelt powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię również pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za rok 2020: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/471/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie za rok 2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

9.2 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania imienia 

Stadionowi Sportowemu w Łubowie (proponuje się nadanie imienia Leszka Kapuścińskiego). 

Z wnioskiem o nadanie imienia wystąpił Zarząd Ludowego Klubu Sportowego  „Orzeł” Łubowo. 

Wniosek został poparty przez społeczność lokalną reprezentowaną przez Radę Sołecką  

w Łubowie, Koło Gospodyń Wiejskich w Łubowie, Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Łubowo, 

Szkołę Podstawową im. Pierwszych Osadników w Łubowie. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

W związku z nieobecnością w sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Pawła Sztylera członek 

komisji Elżbieta Niepelt powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, iż bardzo się cieszy, że docenia się miejscowych 

działaczy i nadaje się imienia naszych obywateli, którzy stąd pochodzą i tu uczestniczą w życiu 

społecznym. 
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Po tym przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/472/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie nadania imienia Stadionowi Sportowemu w Łubowie została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

9.3 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu mieszkalnego 

nr 15 przy ul. Marii Konopnickiej 13A Bornem Sulinowie). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/473/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

9.4 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej działką nr 1/215 w m. Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/474/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

9.5 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 409/1 w m. Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/475/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

 

9.6 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 749 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

 



17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/476/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 

9.7 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 44/20 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/477/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

 

9.8 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 

(dot. nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 7/261 w obr. Borne 05). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/478/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 miesiąca nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37  

do protokołu. 

 

 

9.9 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. części nieruchomości gruntowej tj. 235 m
2
 z działki nr 277/3 w obr. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/479/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 3 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39  

do protokołu. 

 

 

9.10 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 111/11 w m. Jeleń). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 



19 

 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/480/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

9.11 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 579/12 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/481/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

9.12 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 46/1 w m. Radacz). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 



20 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/482/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

9.13 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 65/7 w m. Radacz). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/483/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 47 do protokołu. 

 

 

9.14 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 279 w m. Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/484/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 49 do protokołu. 

 

 

9.15 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 232 w m. Silnowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/485/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 51 do protokołu. 

 

 

9.16 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 117/3 w m. Starowice). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/486/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 53 do protokołu. 

 

 

9.17 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (dot. działki nr 104 w m. Śmiadowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/487/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 55 do protokołu. 

 

 

9.18 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzenia za inkaso (zmiana w wykazie inkasentów). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/488/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 57 do protokołu. 

 

 

9.19 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 576/11 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/489/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

 

9.20 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości gruntowej 

oznaczonej działką nr 576/12 w m. Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/490/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

 

9.21 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 

dzierżawę na okres do 11 lat nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo  

(dot. nieruchomości gruntowych zabudowanych oznaczonych działkami nr 1/5 i 12/2 w m. Borne 

Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zapytał, dlaczego okres dzierżawy wynosi do 11 lat. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że wpłynął wniosek wnioskodawcy na okres 

powyżej 10 lat. Dotyczy to nieruchomości, którą przejęliśmy od Powiatu (część działki) w drodze 

darowizny. Dzierżawca będzie mógł wystąpić ewentualnie o nabycie tej nieruchomości, jednak 

jeszcze to nie jest rozstrzygnięte. Dajemy możliwość zbycia, ale to nie jest na 100% pewne, bo są 

różne opinie prawne na ten temat. Natomiast tą ścieżką umożliwiamy jak gdyby rozpatrzenie tej 

sprawy. Chodzi o to, żeby było ponad 10 lat, ale nie było nie wiadomo jak długo. Taki jest 

wniosek, takie są poczynione uzgodnienia, tym bardziej, że przed tym były zawiłości prawne. 

 

Więcej głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/491/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 11 lat nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63  

do protokołu. 
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9.22 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zatwierdzenia 

skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/492/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Borne Sulinowo za 2020 rok 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

 

9.23 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

Nr XXXII/466/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 

rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/493/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

zmieniająca uchwałę Nr XXXII/466/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

Borne Sulinowo na 2021 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 67  

do protokołu. 
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9.24 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/494/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2021 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

 

9.25 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok (dot. zwiększenia dochodów i wydatków 

budżetu gminy o 932.415,84zł, dokonania zmian w planie dochodów i wydatków, o których 

mowa w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz w planie dochodów  

i wydatków wyodrębnionych w budżecie z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

W związku z nieobecnością w sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Pawła Sztylera członek 

komisji Elżbieta Niepelt powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Skarbnik Gminy Lidia Ławrukajtis poinformowała, że w załączniku nr 2 do projektu uchwały  

w uzasadnieniu zmian w wydatkach w dziale 801 Oświata i wychowanie wkradł się błąd pisarski 

w kwocie 600.000,00zł, bo jest Budowa sali gimnastycznej dla Szkoły Podstawowej w Bornem 

Sulinowie zamiast w Łubowie. Jednocześnie podziękowała radnej Chołody, która w trakcie obrad 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej zwróciła na to uwagę. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol podziękował radnej za czujność. 
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Po tym przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/495/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2021 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

 

9.26 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2030. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

 

Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/496/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo 

na lata 2021-2030 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

 

9.27 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 

zmian w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Borne 

Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

 

W związku z nieobecnością w sesji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Pawła Sztylera członek 

komisji Elżbieta Niepelt powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/497/2021 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 1 lipca 2021r.  

w sprawie wprowadzenia zmian w Regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 75 do 

protokołu. 

 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 76 i nr 77 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 10 pn. „Interpelacje i zapytania 

radnych”. 

 

 

Ad 10. 

 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 11 pn. „Wolne wnioski  

i informacje”. 

 

 

Ad 11. 

 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

 

 Radna Karolina Fornal zapytała Zastępcę Burmistrza czy są plany na rozwój turystyki  

w przyszłym roku w naszym mieście i na ewentualne podniesienie standardu na plaży 

miejskiej w Bornem Sulinowie. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że planujemy doposażyć, są na etapie 

wniosku na elementy małej architektury typu grill, miejsca do rekreacji. Jeśli dostaniemy 

dofinansowanie to ten element zrealizujemy. Kąpielisko w Bornem Sulinowie wymaga 

większego zainwestowania, ale jesteśmy w fazie konstruowania tego, co będziemy w stanie 

zrobić w przyszłym roku. W tym roku jest kwestia nawiezienia piasku i poprawy estetyzacji 

tego skrawka. 

 

Radna Karolina Fornal zapytała, czy jest szansa na to, że powstaną toalety i prysznice na plaży 

miejskiej. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że to jest większe zadanie. Stałe elementy 

wymagają pozwolenia na budowę i większych wydatków. Jest to do rozważenia, a na dzień 

dzisiejszy nie zna takich planów. 
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 Radna Irena Lis zapytała o pozycję w budżecie 60.000,00zł dotyczącą budowy socjalu dla 

OSP w Juchowie i o 10.000,00zł w funduszu sołeckim na drogę w środku cmentarza. 

Zapytała, czy są już poczynione przez pana kierownika wytyczne odnośnie cmentarza. 

Ponadto mieszkańcy zgłaszają, czy na cmentarzu byłaby możliwość usunięcia dużego drzewa 

ze względu na bezpieczeństwo. Przy dużych wiatrach jest porobionych dużo szkód. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal udzielił poniższych odpowiedzi: 

1. W sprawie drzewa na cmentarzu wystąpią z wnioskiem do Starosty o pozwolenie na 

wycinkę. Przed tym pracownik urzędu skontaktuje się z Panią sołtys, aby wskazać to 

drzewo. Jeśli dostaniemy zgodę to dokonamy wycinki. 

2. Odnośnie drogi na cmentarzu powiedział, że wiąże się to także z miejscem na odpady  

i kwestia nie została jeszcze rozwiązana. Sprawa dotyczy kilku cmentarzy i osobiście był 

na tych cmentarzach. Na razie to wstrzymano, bo na niektórych cmentarzach samo 

zrobienie miejsca na odpady to nie jest rozwiązanie, bo dochodzi kwestia dojazdu tam, 

żeby śmieciarka mogła wjechać. Ta kwestia nie jest jeszcze rozwiązana do końca i nad tym 

będą pracować. 

3. W kwestii rozbudowy socjalu remizy w Juchowie powiedział, że na początku myśleli  

o kontenerach, ale na początek – w celu sprawdzenia jak to będzie funkcjonowało – 

zrobiono kontenery na stadionie w Bornem Sulinowie. Po zrobieniu okazało się, że na cele 

gospodarcze jest to fajne rozwiązanie, ale na cele socjalne jego zdaniem się nie nadaje. 

Myśleli, że rozbudują część socjalną, ale jak przymierzyli się do tej rozbudowy to 

stwierdzili, że do końca nie osiągną tego celu. Uruchomili sprawy projektowe, ale ceny 

które padły od projektantów są nie do przyjęcia dla tego typu wielkości projektu. Dlatego –

i tak są drogie sprawy projektowe i nie mamy tam odpowiedniej wielkości działki, aby 

były dogodne warunki – zaproponuje Radzie i w wieloletnim planie inny teren  

aby zrealizować nowy budynek dla tej straży w oparciu o rozwiązania kompaktowe. Myślą 

o terenie za szkołą, za placem przy drodze na cmentarz, ale to się odłoży w czasie i nie 

będzie to coś szybkiego. Wiąże się to też z budową drogi do szkoły, chodnika. Jest 

program budowy dróg i ta droga wpisuje się w ten program, bo łączy instytucje publiczne. 

Wtedy robilibyśmy tę drogę i jednocześnie zmianę w planie dla OSP. Dzięki temu OSP 

miałoby pomieszczenia garażowe i socjalne z prawdziwego zdarzenia. W tym roku tego 

nie zrealizują i nawet w przyszłym roku chociażby dlatego, że w przyszłym roku mamy 

duże wydatki inwestycyjne na skończenie szeregu inwestycji z programów rządowych  

 

Radna Irena Lis powiedziała, że jest to bardzo dobry pomysł; lepiej cierpliwie poczekać, 

zrealizować większą inwestycję i połączyć te dwie sprawy. 

 

 Radna Joanna Grosicka powiedziała, że na portalu społecznościowym pojawił się wpis 

jednego z mieszkańców Bornego o nieporządku wzdłuż linii brzegowej nad jeziorem  

w Bornem Sulinowie. To ma duże następstwa tego typu, że pojawiły się komentarze bardzo 

nieżyczliwe dla Burmistrza i dla Rady. Zwróciła się z prośbą do Zastępcy Burmistrza, aby się 

odniósł do tego, jak zabezpieczamy porządek w ogólnodostępnych miejscach jeśli chodzi  

o nasze miasto i linię brzegową jeziora. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że te uwagi mieszkańców są słuszne, jeśli 

chodzi o nieporządek w sensie zieleni i myśli, że chodzi o zadbanie o tę zieleń. Dysponujemy 

swoją brygadą przy urzędzie, która robi remonty budowlane (małe drobne rzeczy) i nią się 

posiłkujemy, ale również mamy cztery osoby, które obkaszają tereny zielone. Oprócz tego 

zlecane to jest do Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. To wszystko trwa, od maja (był 

końcem okresu pozimowego) przystąpiono do prac porządkowych. Teraz dochodzi do sytuacji 

takiej, że nie zdążymy wykosić tym zasobem sił i środków miasta, jak już trzeba kosić 
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następne elementy. W tej chwili co do brzegu jeziora ta ekipa ma wejść na dniach, na pewno 

od przyszłego tygodnia ponieważ reszta elementów została ogarnięta. Ma nadzieję, że o to 

chodzi, a nie o odpady, które zalegają itd. Z ogólnego oglądu wynika, że takiego problemu 

raczej nie ma, a większy problem w Bornem występuje z obiektami niezagospodarowanymi, 

które szpecą i szkodzą wizerunkowi miasta. 

 

 Radna Elżbieta Niepelt zwróciła się do Zastępcy Burmistrza i powiedziała, że jest akt 

notarialny o ustanowieniu służebności, a chodzi o plażę w Radaczu. Jak prosi o jakieś prace, to 

otrzymuje odpowiedź, że to nie nasz teren. Myśli, że taki akt notarialny jest podstawą, żeby 

jako Urząd jakieś nakłady na tę plażę ponieść, by przyzwoite warunki nasi mieszkańcy mieli 

do wypoczynku i do kąpieli. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że z tego co pamięta to służebność została 

ustanowiona przez osoby prywatne dla gminy celem przejścia przez działkę, jakby łączącą 

drogę powiatową z działką do jeziora. Plaża jest na innej działce, na działce prywatnej i my 

ewentualnie za uzgodnieniem stron możemy uzupełnić piasek. Z tego co sobie przypomina to 

były jedyne działania, które były podejmowane. W tym sezonie też ma to być zrealizowane. 

Tych plaż jest dużo i troszeczkę to potrwa. Myśli, że w przyszłym tygodniu to zostanie 

pouzupełniane. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że jest protokół uzgodnień stanowiący załącznik do tego 

aktu notarialnego i paragraf drugi stanowi, że na powołanych w paragrafie pierwszym 

nieruchomościach ustanawia na rzecz Gminy Borne Sulinowo służebności gruntowe w celu 

urządzenia przez Gminę Borne Sulinowo ogólnodostępnej plaży wiejskiej. Jej zdaniem to jest 

nie tylko droga, ale i miejsce na plażę. Prosiła o rozważenie tego pod względem prawnym. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal poprosił o kopię tego protokołu uzgodnień, bo być może 

albo nie czytał, albo nie pamięta po prostu. Zwrócił się do radnej o rozmowę indywidualną  

w tej sprawie. 

 

 Radna Marzena Gąsienica powiedziała, że podejmowaliśmy dzisiaj uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości stanowiących własność gminy w miejscowości Łubowo. Zapytała, czy brano 

pod uwagę możliwość oczyszczenia działek, które pozostały do sprzedaży, ponieważ znajduje 

się na nich dużo drzew i krzewów, a wie, że są firmy, które robią to nieodpłatnie. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że te działki proponujemy do zbycia  

w przetargu nieograniczonym na wolnym rynku. Szereg działek jeszcze pozostało do zbycia  

i na pewno byśmy to już zrobili, gdyby było zainteresowanie odpowiednie i mielibyśmy 

wnioski. Działki, na zbycie których dzisiaj zostały podjęte uchwały, na pewno przygotują, być 

może pojawią się chętni. Nie ukrywa, że Łubowo to nie jest jak w Bornem Sulinowie, gdzie 

mamy niedosyt z tymi działkami, bo ludzie szukają, ale bardziej w tym terenie. Zobaczą co się 

stanie jak zaoferują te dwie działki, może będzie chęć nabycia większa niż do tej pory. 

 

Radna Marzena Gąsienica powiedziała, że jest też kwestia tego, że firmy robią to nieodpłatnie 

i nie byłoby finansowego nakładu gminy. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, iż to nie jest tak, że firmy robią to 

nieodpłatnie, bo to wszystko zależy jaki zakres jest tych prac, czy firmie się opłaca pojechać 

ileś tam kilometrów, opłacić ludzi, sprzęt i uzyskać dany materiał. Jeśli tam są tylko 

samosiejki i mało wartościowe drewno, to wtedy trzeba nawet i dopłacić do interesu. Jest to 

kwestia do rozważenia i myśli, że tamten obszar doczeka się następnych zbyć. 
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 Radna Magdalena Bugiel zapytała o budowę przystani kajakowej, ponieważ pojawiają się  

pytania od mieszkańców, z jakiego powodu przerwano prace przy tej przystani, dlaczego nic 

tam się nie dzieje od jakiegoś czasu. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że na dzisiaj to się dzieje w sensie tym, że 

wszedł wykonawca ponownie na budynek socjalno-gospodarczy. Faktycznie była przerwa, ale 

to zadanie nie kończymy w tym roku, tylko mamy zakończyć w przyszłym roku. Chcą jednak  

i o tym rozmawiali z wykonawca, żeby gro robót było zakończonych w tym roku. Przyszły rok 

to ewentualnie po okresie zimowym wyposażenie obiektu i szlif. Wiąże się to z finansami, bo 

musimy dograć wykonawstwo i finanse, które są na to przeznaczone. Pewne sprawy się 

przeciągnęły z uwagi na to, że wykonawca ma wykonać też dokumentację i przygotować 

wszystko do pozwoleń dla nas, pozwolenie na budowę. Ma wykonać pozwolenia nie tylko na 

budynek ale i na sieci, na pomosty. Czeka nas rozbiórka całego pomostu i nowy pomost, to 

samo w Liszkowie. W ostatniej rozmowie w tamtym tygodniu wykonawca poinformował, że 

ma już gro materiałów, ma też materiał na pomosty, ale nie ma ostatecznych zezwoleń na 

budowę. Sprawa też się ciągnie przy uzyskaniu pozwoleń wodno-prawnych; trzeba robić 

operat, zezwolenia wodno-prawne, umowy z wodami polskimi i to wszystko trwa. Trzeba 

płacić, bo to nie jest za darmo, więc należy negocjować ceny, warunki itd. i na końcu uzyskać 

zezwolenia budowlane. Docelowo to co mamy ze Związkiem Miast i Gmin, a inne gminy też 

są w to zaangażowane i to też nie jest tak, że jesteśmy samodzielni – jesteśmy związani ze 

Związkiem Miast i Gmin i musimy czekać na innych, bo dopiero możemy uruchomić 

finansowanie jak wszystkie gminy zaangażowane w ten projekt uzyskają zezwolenia formalne, 

budowlane itd. My też musimy na to patrzeć, bo będziemy musieli wydawać swoje pieniądze  

i albo kredyty brać albo pożyczki, bo nie uruchomione zostanie dofinansowanie. Dlatego nie 

zależy nam, że już i natychmiast. Mamy pieczę nad tym i panujemy. 

 

Radna Magdalena Bugiel zapytała, kiedy można liczyć na to, że ta inwestycja zostanie oddana 

do użytku dla mieszkańców i dla turystów. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że ta inwestycja to nie jest jeszcze koniec 

inwestycji związanej z polem namiotowym, ponieważ początkowo na tę inwestycję mieliśmy 

dostać 3,5 mln zł, a dostaliśmy połowę. Czeka jeszcze doinwestowanie, żeby całość 

zrealizować. To co mamy teraz zabukowane, to do połowy przyszłego roku powinno być 

zakończone i pieniądze z dofinansowania musimy uzyskać w przyszłym roku. 

 

 Przewodniczący RM Mariusz Gorgol wsparł radną Niepelt i powiedział, że miejscowość 

Radacz jest trzecią miejscowością pod względem wielkości w naszej gminie. Jako Komisja 

Rozwoju byli w tej miejscowości i nie dość, że miejscowość leży nad jeziorem, to dostępu do 

jeziora nie ma, bo wszędzie są działki prywatne. Ktoś użyczył i bardzo dobrze, ale należałoby 

w trybie pilnym wesprzeć – ustawić jakieś ławki i ludzie mogli korzystać z tego co jest. Nie 

dość, że nie mają gdzie się kąpać, to jeszcze jest w stanie opłakanym świetlica wiejska  

i wymaga głębokiego remontu. Musimy się nad tym pochylić, bo stan świetlicy jest opłakany. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odnośnie świetlicy powiedział, że bezwzględnie tak. 

Świetlica w Radaczu czeka wiele lat na remont. Mieliśmy pozwolenie na budowę i projekt tej 

świetlicy, ale był on związany z rozbudową o klatkę, dobudowę dachu i dlatego była ona 

kosztowna. Czasy są takie, że moglibyśmy się pokusić bez rozwiązań kosztownych i zamknąć 

się w tej kubaturze, która jest, przeprojektować i wtedy te nakłady byłyby o wiele mniejsze niż 

pierwotne. Zastanawiali się także - jak pisali wnioski na inwestycje popegeerowskie i dostali  

1 mln zł na świetlicę w Jeleniu a wcześniej na boisko przy szkole w Łubowie i salę w Łubowie 
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- nad przesunięciami i też Radacz wchodził w grę. Jeszcze chwilę musimy się wstrzymać  

z decyzją odnośnie boiska w Łubowie do momentu rozstrzygnięcia przetargu na salę. Zwrócił 

uwagę na to, że na rynku budowlanym ceny wzrastają, na niektórych nawet po kilkadziesiąt 

%. Jak świetlicę mamy wykonać w przyszłym roku, a na przetargu dostaniemy inne ceny niż 

spodziewane, musimy mieć jakieś zabezpieczenie. 

 

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że rozumie i też byłaby skłonna zmieścić się w tej 

kubaturze, byleby tylko zrobić, z tym, że tracimy, a to niszczeje cały czas. 

 

Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że do momentu jak się nie zrobi 

przebudowy, to mogą tylko łatać. 

 

 Radna Magdalena Bugiel zaprosiła na festyn strażacki, który odbędzie się w sobotę 3 lipca br. 

na placu przy CKiR w godzinach od 15.00 do 19.00. W ramach tego festynu będą pokazy 

strażackie (gaszenia pożaru, z ratownictwa technicznego), grochówka, kiełbaski. 

 

 Radny Arkadiusz Malarski zaprosił na Koncert Chopinowski 5 lipca br. o godz. 18.00  

w Juchowie na terenie gospodarstwa. 

 

 Radna Magdalena Papierkiewicz zaprosiła na Sobótkę Rakowską do Rakowa  10 lipca br. na 

godz. 15.00. Spotkanie rozpocznie się w Kościele Mszą Świętą, a dalsza część festynu 

odbędzie się na boisku, które wykonali. 

 

 Radna Anetta Chołody poinformowała, że Koło Gospodyń Wiejskich w Łubowie w niedzielę  

4 lipca br. od godz. 9.00 do godz. 13.00 organizuje cykliczne spotkanie „Słodka niedziela”  

i jest do zakupu: ciasta, soki, przetwory.  

 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 12 pn. „Ustalenie terminu 

następnej sesji”. 

 

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący RM Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej sesji na dzień  

30 września 2021 r. (czwartek) godz. 14.30. 

 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

 

1. Opieka zdrowotna w Gminie Borne Sulinowo, realizacja świadczeń medycznych w 2020 roku, 

kontrakty na 2021 rok, problemy i zamierzenia na przyszłość. 

2. Ocena wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo, w tym kształtowania się wieloletniej 

prognozy finansowej za I półrocze 2021 roku.  

3. Sprawozdania komisji Rady Miejskiej z prowadzonej działalności w I półroczu 2021 roku. 

4. Informacja Burmistrza na temat funkcjonowania Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Spółki 

z o.o. w Bornem Sulinowie z uwzględnieniem zakresu prowadzonej działalności (np. 

gospodarka ciepłownicza, gospodarka odpadami, gospodarka komunalna, gospodarowanie 

cmentarzami komunalnymi i usługi pozostałe). 

5. Podjęcie uchwał. 
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Po tym Przewodniczący RM Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji pkt 13 pn. „Zamknięcie 

sesji”. 

 

 

Ad 13. 

 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM Mariusz Gorgol 

zamknął XXXIII Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.31 do godz. 17.07. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 

 

 


